
 

 

 

      

 
 

 

VANEMATE KOGU ISTUNGI  

PROTOKOLL 

 

 

Viljandi       28. märts 2025 nr 1-1.1/3 

 

 

Algus kell 11.00 

Lõpp kell 13.50 

 

Juhatas: Alar Karu, Viljandimaa Omavalitsuste Liidu esimees 

 

Protokollis: Krista Ojamäe, Viljandimaa Omavalitsuste Liidu juhiabi-nõunik 

 

Võtsid osa kõik vanemate kogu liikmed (5): 

Mulgi vald – Imre Jugomäe (volikogu esimees) ja Dmitri Orav (vallavanem) 

Viljandi vald – Alar Karu (vallavanem) 

Viljandi linn – Helmen Kütt (volikogu esimees) ja Johan-Kristjan Konovalov (linnapea)  

 

Puudusid põhiliikmed (3): 

Aino Viinapuu (volikogu esimees), Põhja-Sakala vald 

Karel Tölp (vallavanem), Põhja-Sakala vald 

Mait Allas (volikogu esimees), Viljandi vald 

 

Osales:  

Kaupo Kase – Viljandimaa Omavalitsuste Liidu tegevdirektor 

 

Kutsutud: 

Külli Eller, Kesk-Eesti DMO juht (1.päevakorrapunkt) 

Kadi Ploom, Kesk-Eesti ettevõtlusinkubaatori projektijuht (2.päevakorrapunkt) 

 

 

Kinnitatakse järgmine päevakord: 

1. Kesk-Eesti turismiorganisatsiooni ehk DMO projektist  

2. Kesk-Eesti ettevõtlusinkubatsiooni projektist  

3. Viljandimaa Arenduskeskuse tulevikust  

4. Eesti Evangeelse Luterliku Kiriku Paistu Maarja Koguduse taotlus "Infrapunapaneelid 

kirikulisi ja orelimängijat soojendama" projekti pikendamiseks  

5. Haridustöötajate tunnustamise komisjoni koosseisu muutmine  

6. Informatsioon ja kohapeal algatatud teemad: 

6.1. Haridus- ja Teadusministeeriumi vastuskiri Ämmuste Kooli teemal 

6.2 Aasta õpetaja vastuvõtu korraldamine ja finantseerimine 

6.3 Ministeeriumiametnike välitöödest Viljandimaal 

6.4 Avaliku liinivõrgu riigihankest 



 

 

 

        

2 

 

6.5 Informatsioon Tallinna laulu- ja tantsupeost ja rongkäigust ning Viljandimaa laulu- ja 

tantsupeost 

6.6 Tervise Arengu Instituudi, Sotsiaalministeeriumi ja Justiitsministeeriumi kohtumisest 

maakonna tervisedendajate ja kohalike omavalitsuste juhtidega 29.mai Viljandis 

6.7 ettepanek kohtumise korraldamiseks Eesti regionaal- ja põllumajandusministriga 

 

 

Päevakorrapunkt nr 1 

Kesk-Eesti turismiorganisatsiooni ehk DMO projektist  

 

Külli Eller teeb ülevaate Kesk-Eesti turismiorganisatsiooni tegevusest.  

 

Kaupo Kase: meetme Atraktiivne piirkondlik ettevõtlus- ja elukeskkond ehk PEEK meede 

esitatav Viljandimaa linnuste külastuskeskkonna projekt üle vaadata ja kui saab, siis lisada sinna 

juurde projektijuhi koht 

 

Slaidiettekanne lisatud protokolli juurde. 

 

OTSUSTATI: 

1. Esitatud informatsioon võtta teadmiseks  

2. Korraldada turismiteemaline kohtumine omavalitsustega, sh projekti „Viljandimaa 

linnuste külastuskeskkond“ teemal 

 

 

Päevakorrapunkt nr 2 

Kesk-Eesti ettevõtlusinkubatsiooni projektist 

 

Kadi Ploom ülevaade Kesk-Eesti ettevõtlusinkubatsiooni projektist.  

 

Slaidiettekanne lisatud protokolli juurde.  

 

OTSUSTATI: 

Esitatud informatsioon võtta teadmiseks. 

 

 

Päevakorrapunkt nr 3 

Viljandimaa Arenduskeskuse tulevikust 

 

Kadi Ploom: Lõuna-Eestiga istub Viljandimaa ühe laua taha, milliseid tegevusi oleks mõistlik 

planeerida ja mida mitte. Järgmises PEEK2 projektis mk ettevõtlusvõrgustiku arendamine ja 

toetamine ning et osalejad kataks ka osaliselt projekti kulud.  

 

OTSUSTATI: 
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1. Tulla uuesti vanemate kogusse, kui meetme selguvad Atraktiivne piirkondlik ettevõtlus- 

ja elukeskkond ehk PEEK 2 projektid, „Lõuna-Eesti ettevõtlikud noored“ ehk LEEN 

jätkuprojekt ning „Viljandimaa linnuste külastuskeskkond“ projekti edasiarendamine  

2. Omavalitsustel arutada, kui 2026. aastal lõpevad Viljandimaa Arenduskeskuse projektid 

„Lõuna-Eesti ettevõtlikud noored“ ja „Kesk-Eesti ettevõtlusinkubaatori, kas 

omavalitsusliit ja arenduskeskus liita üheks asutuseks või kuidas toimetatakse edasi.  

 

 

Päevakorrapunkt nr 4 

Eesti Evangeelse Luterliku Kiriku Paistu Maarja Koguduse taotlus "Infrapunapaneelid 

kirikulisi ja orelimängijat soojendama" projekti pikendamiseks  

  

Kaupo Kase: Eesti Evangeelse Luterliku Kiriku Paistu Maarja Kogudus on esitanud taotluse e-

keskkonna kaudu projekti Infrapunapaneelid kirikulisi ja orelimängijat soojendama“ 

pikendamiseks kuni 31.august 2025.  

Taotleja põhjendab kiirgurite tarneaja pikenemisega.  

 

OTSUSTATI: 

Kinnitada vanemate kogu otsus nr 8 vanemate kogu 14.06.2024 otsuse nr 28 muutmine“. 

 

 

Päevakorrapunkt nr 5 

Haridustöötajate tunnustamise komisjoni koosseisu muutmine  

 

Kaupo Kase: Aasta õpetaja konkursiga on moodustatud maakonnas haridustöötajate 

hindamiskomisjoni, mille koosseisus on esindajate muudatused Mulgi vallas ning kutsekoolide 

poolt. Ettepanek on kutsuda tagasi Helle Aunap ning nimetada asemele kutsekoolide esindajaks 

Meriliis Villems, Olustvere Teenindus- ja Maamajanduskooli õppeosakonna juhataja ning Ardo 

Agasild ning nimetada asemele Mulgi valla esindajana Reelika Liivak, Mulgi valla 

haridusnõunik 

 

OTSUSTATI: 

Kinnitada vanemate kogu otsus nr 9 „Esindajate muutmised Viljandimaa haridustöötajate  

tunnustamise komisjonis“. 

 

 

Päevakorrapunkt nr 6 

Informatsioon ja kohapeal algatatud teemad: 

 

 6.1. Haridus- ja Teadusministeeriumi vastuskiri Ämmuste Kooli teemal 

 

Kaupo Kase: saatsime peale veebruarikuu vanemate kogu Haridus- ja Teadusministeeriumile 

pöördumise, mis puudutab Ämmuste Kooliga planeeritud muudatusi, mille kohaselt soovitakse 

kool viia erinevatest maakondades mitme kooliga ühise juhtimise alla. Haridus- ja 

Teadusministeeriumi vastuskirjas antakse teada, et kuigi ümberkorralduse otsust on tänaseks 
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vastu võetud, ollakse siiski nõus kohtumisega ning valgustama muudatuste sisu detailsemalt. 

Ministeeriumi poolt osaleksid kohtumisel riigikoolide ja varade osakonna juhataja Priit Valk, ka 

ministeeriumi riigikoolide pidamise valdkonna juht Raivo Trummal ning riigikoolide pidamise 

valdkonna peaekspert Madli Purge. 

 

OTSUSTATI: 

Kutsuda Haridus- ja Teadusministeeriumi esindajad 25.aprilli vanemate kogusse. 

  

6.2 Aasta õpetaja vastuvõtu korraldamine ja finantseerimine 

 

Kaupo Kase: omavalitsusliidu eelarves ei ole 2025. aastaks raha aasta õpetaja tänuvastuvõtu 

korraldamiseks. Saame koos arutada, mis variandid meil oleks Aasta õpetaja laureaatide 

tänamiseks.  

 

OTSUSTATI: 

Tunnustada Aasta õpetaja konkursi maakonna laureaate omavalitsuste poolt korraldatavatel 

õpetajate päeva sündmustel/vastuvõttudel oktoobrikuus. 

 

6.3 Ministeeriumiametnike välitöödest Viljandimaal 

 

Kaupo Kase: veebruarikuu vanemate kogus oli teemaks ministeeriumiametnike välitöödest 

Viljandimaal käesoleva aasta septembrikuus. Täpsemalt sel teemal ministeeriumiga läbi rääkides 

jõudsime seisukohale, et käesoleval aastal minnakse siiski Kagu-Eestisse, sest seal on ka väga 

mitu põhjust, miks riigi esindajad seal peaks praegu koha peal rohkem olema ning plaani järgi 

jääb ministeeriumi tööplaani märge välitööde kohta Viljandimaal 2026. aasta. 

 

OTSUSTATI: 

Esitatud informatsioon võtta teadmiseks. 

 

6.4 Avaliku liinivõrgu riigihankest   

 

Kaupo Kase: Viljandimaa Ühistranspordikeskus on välja kuulutanud riigihanke. ATKO on 

tänase seisuga kolm hanke nõuet esitanud kohtusse, millega pakkumiste esitamise tähtaeg nihkub 

12.mai 2025.  

Vedaja palub abi seoses Viljandi bussijaama olukorraga. 2024.aastal edastas Viljandi bussijaama 

uus operaator (Bussijaam Centrum Viljandi OÜ) ATKO Bussiliinid AS-le bussijaama 

kasutamise tingimused, sealhulgas Viljandi bussijaama kasutustasu tõusu. Operaator põhjendas 

hinnatõusu sooviga investeerida teenuste parandamisse. Vedaja on korduvalt juhtinud operaatori 

tähelepanu puudustele, kuid siiani ei ole bussijaam taganud liiklusohutust ega kasutuskõlblikkust 

oma territooriumil. Samuti ei ole bussijaam avatud kogu busside liikumise ajal, mistõttu puudub 

reisijatel võimalus kasutada ooteruumi ja tualetti. Lisaks on bussijaamas sagenenud intsidente 

hulk just ajal, mil ootesaal on suletud, mis viitab veelgi enam ohutuse puudumisele. 

Sisuliselt on operaator üle 20 aasta Viljandi bussijaama haldaja olnud, kuid selle aja jooksul ei 

ole suudetud bussijaama arendada ja ohutumaks ning turvalisemaks muuta. Vedaja, antud juhul 
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ATKO on nimetatud aja jooksul operaatorile pea miljon eurot bussiliiniveo avaliku teenindamise 

lepingu järgi maksnud.  

Nimetatud probleemi osas on kiri saadetud ka Viljandi Linnavalitsusele.  

Ettepanek on kutsuda ühe laua taha kõik osapooled, sh ka kõik vallavanemad ja linnapea.  

 

OTSUSTATI: 

Korraldada 11.aprill kell 11.00 omavalitsusliidus kõigi osapoolte (vedaja, bussijaama esindajad, 

kohalike omavalitsuste juhid) ümaralud.  

 

6.5 Informatsioon Tallinna laulu- ja tantsupeost ning Viljandimaa laulu- ja 

tantsupeost 

 

Kaupo Kase: nii Tallinna kui ka Viljandi laulu- ja tantsupeoks oleme taotlenud lisarahastusi 

erinevatest fondidest ning oleme lisatoetust lepingute alusel ka saanud.  

 

OTSUSTATI: 

Esitatud informatsioon võtta teadmiseks  

 

6.6 Tervise Arengu Instituudi, Sotsiaalministeeriumi ja Justiitsministeeriumi 

kohtumisest maakonna tervisedendajate ja kohalike omavalitsuste juhtidega 29.mai 

Viljandis 

 

Kaupo Kase: Tervise Arengu Instituudi, Sotsiaalministeeriumi ja Justiitsministeeriumi esindaja  

soovivad tulla kohtuma maakonna tervisedendajate, omavalitsusliidu juhtkonna ning  

omavalitsusjuhtidega. Raplamaal ja Saaremaal on juba käidud, nüüd käiakse läbi ka kõik teised 

maakonnad. Evelin Tähtväli ja Kristi Kiiman annavad lühikese ülevaate tervisedendusest 

maakonnas, seejärel juhtide ja ministeeriumite esindajate arutelu, ettepanekud. Kohtumisise 

kuupäevaks pakutakse 29.05. kell 10.00–12.30.  

 

OTSUSTATI: 

Esitatud informatsioon võtta teadmiseks ning osaleda 29.mai kohtumisel.  

 

 6.7 Ettepanek kohtumise korraldamiseks Eesti regionaal- ja 

põllumajandusministriga 

 

Kaupo Kase: Võttes arvesse Viljandimaa kohalike omavalitsuste varasemaid kriitilisi seisukohti 

seoses maakondade määratlemise, ühistranspordi ümberkorraldamise ning hariduspoliitika 

suundadega, peame vajalikuks kutsuda minister Viljandimaale kohtumisele kohalike 

omavalitsuste esindajatega. 

Soovime arutada kujunenud olukorda, selgitada regiooni eripärasid ja edastada Viljandimaa 

seisukohti otseallikast. Usume, et sisuline dialoog ja vahetu suhtlus aitavad kaasa paremate 

lahenduste leidmisele ning tugevdavad koostööd keskvalitsuse ja piirkonna vahel. 

 

OTSUSTATI: 
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Teha regionaal- ja põllumajandusministrile ettepanek kohtumiseks Viljandimaa 

omavalitsusjuhtidega Viljandis.  

 

 

/allkirjastatud digitaalselt/      /allkirjastatud digitaalselt/ 

 

Alar Karu        Krista Ojamäe  

Istungi juhataja        Protokollija 

  

 

        

Vanemate kogu liikmed: 

 

/allkirjastatud digitaalselt/ 

Johan-Kristjan Konovalov 

 

/allkirjastatud digitaalselt/ 

Imre Jugomäe 

 

/allkirjastatud digitaalselt/ 

Helmen Kütt 

 

/allkirjastatud digitaalselt/ 

Dmitri Orav 

 


